
Rareș-Andrei  Buzdugan  de  la
Liceul  Teoretic  „Callatis”
din Mangalia s-a calificat la
faza  națională  a  Olimpiadei
de Informatică
23 martie 2025 12:16

Liceul  Teoretic  „Callatis”  din
Mangalia  obține,  din  nou,  un  nou
rezultat de execepție: Rareș-Andrei
Buzdugan, elev al clasei a XI-a B,
s-a calificat la faza națională a
Olimpiadei de Informatică.
Rareș-Andrei Buzdugan va reprezenta, astfel, județul Constanța
la această etapă a Olimpiadei de Informatică.

Rareș-Andrei Buzdugan este pregătit de prof. Elena Mihaela
Pilat.
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Un  trotinetist  a  fost  GRAV
rănit pe strada Matei Basarab
după  ce  a  intrat  într-o
mașină parcată
23 martie 2025 12:16

O  persoană  este  grav  rănită  după
ce,  în  cursul  acestei  seri,  a
intrat  cu  trotineta  într-un
autoturism parcat, pe strada Matei
Basarab.
Potrivi  reprezentanților  ISU  Dobrogea,  victima  este
inconștientă.

La fața locului intervine o ambulanță SMURD.

Vom reveni cu amănunte.
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Alegeri 2025 la Mangalia: Au
fost  stabilite  locurile
speciale de afișaj electoral
23 martie 2025 12:16

Primăria Mangalia a transmis zonele în care vor fi amplasate
panourile  de  afișaj  electoral  în  vederea  organizării  și
desfășurării alegerilor pentru Președintele României în anul
2025.

Acțiunea BLOCADA la Mangalia,
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pentru  prevenirea  consumului
și traficului de droguri
23 martie 2025 12:16

Vineri, 21 martie 2025, polițiștii
din  cadrul  Poliției  Municipiului
Mangalia  au  desfășurat  activități
în cadrul acțiunii Blocada, pentru
prevenirea  faptelor  săvârșite  cu
violență  și  a  consumului  și
traficului de droguri.
În urma neregulilor constatate au fost aplicate 12 sancțiuni
contravenționale, în valoare de aproximativ de 12.000 lei.

La  acțiune  au  participat  și  jandarmi  din  cadrul
Inspectoratului  de  Jandarmi  Județean  Constanța.

Pe aceeași temă:

Polițiștii din Mangalia au sancționat șoferii vitezomani, dar
și mai mulți bicicliști. S-au aplicat amenzi de peste 20.000
de lei
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Polițiștii  din  Mangalia  au
sancționat  șoferii
vitezomani, dar și mai mulți
bicicliști.  S-au  aplicat
amenzi de peste 20.000 de lei
23 martie 2025 12:16

Ieri,  21  martie  2025,  polițiștii
din  cadrul  Poliției  Municipiului
Mangalia  –  Biroul  de  Siguranță
Rutieră  au  desfășurat  o  acțiune
pentru  prevenirea  principalelor
cauze  generatoare  de  accidente
rutiere, prin depistarea și luarea
măsurilor  legale  față  de  șoferii
care nu respectă regimul legal de
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viteză.
Acțiunea s-a desfășurat pe D.N. 39, D.J. 391 și D.J. 391B.

În cadrul activităților derulate au fost legitimate 68 de
persoane și au fost verificate 65 de vehicule.

În  urma  neregulilor  constatate  au  fost  aplicate  54  de
sancțiuni contravenționale, 35 dintre acestea fiind aplicate
pentru nerespectarea regimului legal de viteză.

De asemenea, 10 bicicliști au fost sancționați contravențional
pentru abateri de la regimul circulației rutiere.

Valoarea sancțiunilor contravenționale aplicate este de peste
21.000 de lei.

Totdată, au fost retrase 2 certificate de înmatriculare.

(FOTO)  Reprezentanți  ai
Sindicatului Liber Navalistul
au protestat astăzi în faţa
sediului  central  al
holdingului Damen
23 martie 2025 12:16
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În  cursul  acestei  zie,  21  martie
2025, reprezentanți ai Sindicatului
Liber  Navalistul  au  protestat  în
faţa  sediului  central  al
holdingului Damen.
Cei  aproximativ  2.500  de  kilometri  dintre  Constanţa  şi
Gorinchem (Olanda) au fost parcurşi cu autocarul de către
membri  de  sindicat.  Protestului  i  s-a  alăturat  și  o
organizație  sindicală  din  Olanda.

Potrivit reprezentanților BNS, Sindicatul Liber Navalistul are
în  plan  să  organizeze  noi  proteste  și  în  București,  în
perioada imediat următoare.



Reprezentanți ai Sindicatului Liber Navalistul au protestat
astăzi în faţa sediului central al holdingului Damen
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Reprezentanți ai Sindicatului Liber Navalistul au protestat
astăzi în faţa sediului central al holdingului Damen
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Reprezentanți ai Sindicatului Liber Navalistul au protestat
astăzi în faţa sediului central al holdingului Damen

Reprezentanți ai Sindicatului Liber Navalistul au protestat
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astăzi în faţa sediului central al holdingului Damen

Comunitatea  tătară  din
Dobrogea  sărbătorește,  azi,
Nawrez-ul
23 martie 2025 12:16

Nawrez-ul  este  o  sărbătoare
milenară  ce  vine  în  întâmpinarea
primăverii  și  a  Noului  An
(agricol).  Este  o  sărbătoare  ce
datează  cu  mult  înaintea
convertirii  tătarilor  la  islam.
Așadar  Nawrez-ul  nu  este  o
sărbătoare islamică (musulmană) ci
este  una  etnică,  dar  este  una
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dintre sărbătorile de celebrare a
naturii  acceptate  tacit  de  către
liderii  musulmani.  Nawrez-ul
semnifică renașterea, reînnoirea și
belșugul naturii.
În Dobrogea, în perioada echinocțiului de primăvară, începând
cu 21 martie, copiii împodobesc cu flori de primăvară o ramură
de copac, cu care merg să colinde pentru a vesti sosirea
primăverii, cântând colindul specific:

“Nawrez keldĭ körĭnĭz, (Noul An a sosit, priviți,)

Körĭmnĭgĭn berĭnĭz, (Ne dați ori nu ne dați,)

Cennet bolsın cerĭnĭz, (Ca în paradis să trăiți,)

A za, Nawrezĭm mubarek!” (Primăvară fericită să aveți) (…)

Colindătorii  sunt  răsplătiți  de  către  gazde  cu  dulciuri,
fructe și ouă vopsite, iar în ramură (nawrez bayrağı) sunt
agățate diverse obiecte, marame, batice sau batiste.

În întâmpinarea Nawrez-ului se pregătește casa şi curtea, se
gătesc diferite mâncăruri tradiţionale. Se împodobește masa cu
grâu încolțit și flori de sezon. Grâul încolțit reprezintă
belșugul iar vopsirea ouălelor renașterea, reluarea unui ciclu
al vieții. Tătarii considerau că până nu cade coaja de ou pe
jos nu vine primăvara.

În vechime, începutul unui an calendaristic era considerat
momentul  renașterii  naturii,  începutul  primăverii,  când  se
dădea și startul noului ciclu agricol.

Ziua  de  21  martie  a  fost  declarată  „Sărbătoarea  Sosirii
Primăverii – Nawrez” pentru membrii minorităţii tătare din
România, fiind instituită prin Legea nr. 333/2015, inițiată de
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deputatul Amet Varol.

În  anul  2009,  UNESCO  a  înscris  Nawrez  (Nowruz)  pe  Lista
Reprezentativă  a  Patrimoniului  Cultural  Imaterial  al
Umanității.  În  anul  2010  Adunarea  Generală  a  Organizației
Națiunilor Unite (ONU) a adoptat rezoluţia prin care data de
21 martie a devenit Ziua Internaţională Nawrez (Nowruz).

Acțiune  pentru  combaterea
contrabandei  cu  țigarete  la
Tuzla
23 martie 2025 12:16

Ieri, 20 martie 2025 polițiștii din
cadrul Serviciului de Investigare a
Infracționalității  Economico  –
Financiare au desfășurat o acțiune
pentru  combaterea  contrabandei  cu
țigarete și verificarea modului de
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respectare  a  dispozițiilor  legale
privind  dreptul  de  proprietate
intelectuală și utilizarea casei de
marcat.
Astfel,  au  fost  verificate  12  societăți  comerciale  din
municipiile Constanța și Medgidia, orașul Năvodari și comunele
Săcele, Tuzla, Crucea, Saraiu și Anghel Saligny.

În urma neregulilor constatate au fost aplicate 4 sancțiuni
contravenționale  pentru  nerespectarea  prevederilor  O.U.G
28/1999, privind obligația operatorilor economici de a uitliza
case de marcat electronice fiscale.

Valoarea sancțiunilor contravenționale este de 12.000 de lei.

Totodată, a fost indisponibilizată suma de 403 lei și a fost
constatată  o  infracțiune  de  reproducere  a  operelor  sau  a
produselor purtătoare de drepturi conexe, fără autorizarea sau
consimțământul titularului drepturilor.

IPJ Constanța: O femeie din
Ovidiu a DISPĂRUT în Anglia
și familia nu mai știe nimic
despre ea
23 martie 2025 12:16
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La  data  de  20  martie  2025,
polițiștii  din  cadrul  Poliției
Orașului Ovidiu au fost sesizați cu
privire  la  plecarea  voluntară  a
numitei  Lorena  Goncalves,  de  37
ani, din orașul Ovidiu.
În cursul anului 2020, aceasta a plecat în mod voluntar în
Anglia, iar din data de 11 decembrie 2024 nu a mai putut fi
contactată telefonic.

Lorena Goncalves are 1,60 m înălțime, 50 de kilograme, ochi
căprui, păr negru, lung. Prezintă un tatuaj pe antebrațul
stâng.

Cetăţenii care pot furniza orice informaţii în legătură cu
această persoană sunt rugaţi să contacteze numărul unic pentru
apeluri  de  urgență  112  sau  Dispeceratul  I.P.J.  Constanța,
tel. 0241.611.364.

Aeroportul Tuzla: Se lansează
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parteneriatul  pentru
accesibilizare  şi  excelență
educațională
23 martie 2025 12:16

Regional  Air  School,  Şcoala  de
Aviaţie  aparţinând  Regional  Air
Services  –  Aeroport  Internaţional
„Alexandru  Podgoreanu”,  Tuzla  şi
Britannia International Academy, cu
sediul  la  Manchester,  lansează
sâmbătă,  22  martie  2025,  la
Aeroportul  Tuzla,  parteneriatul
pentru accesibilizare şi excelență
educațională.
Evenimentul îi va avea ca invitaţi pe Adina Tulbure – fondator
şi Director Britannia International Academy, pe Martin Kweku
Tsogbe – directorul sucursalei din România şi pe Leyton Benta,
actor  şi  cântăreţ  britanic,  membru  de  onoare  în  boardul
Britannia International Academy.

La ora 11.00, Leyton Benta va efectua un zbor simbolic –
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primul făcut de un reprezentant Britannia la Regional Air
School.

Şcoala de Zbor Tudor Greceanu (Regional Air School) este cea
mai prestigioasă organizaţie privată de formare profesională
pentru piloţi de avion şi elicopter şi deţine o bază aeriană
proprie – Aeroportul Tuzla, aflată la doar 23 de km de oraşul
Constanţa.

Înfiinţată în 2009, functionează ca EASA Approved Training
Organization (RO/ATO-06). Este un competitor redutabil pentru
organizaţiile  de  instruire  de  profil  din  străinătate.  În
medie, în ultimii ani, o treime dintre elevii Şcolii de Zbor
Tudor  Greceanu  au  venit  din  afara  României.  Britannia
International Academy este acreditată ca Centru NCC Education,
fiind autorizată să ofere Diploma Internaţională de Nivel 3 –
cu  minimum  120  de  credite  şcolare  (echivalentă  pentru
Bacalaureat).

Diploma se obţine printr-un program educaţional online riguros
care îi echipează pe cursanţi cu abilităţile necesare pentru a
excela  academic  şi  profesional.  Prin  utilizarea  educaţiei
online, Britannia International Academy oferă flexibilitate şi
accesibilitate celor care se confruntă cu situaţii atipice:
tineri  din  familii  care  îşi  schimbă  frecvent  ţara  de
reşedinţă, tineri care obţin diplome care nu sunt recunoscute
internaţional sau a căror echivalare este dificilă, tineri
care au întrerupt şi reluat studiile.

Leyton  Benta  este  un  artist  care  se  dedică  promovării
educaţiei, empatiei şi solidarităţii prin încurajarea copiilor
să frecventeze şcoala şi să îşi urmeze visurile. El vine în
România pentru a atrage atenţia asupra faptului că fiecare
copil, indiferent de mediul din care provine, poate beneficia
de şansa de a obţine cele mai bune calificări britanice.

Parteneriatul Regional Air School – Britannia International
Academy  reprezintă  întâlnirea  dintre  educaţia  britanică



liceală  de  înaltă  calitate  şi  instruirea  specializată  în
aviaţie  şi  facilitează  accesul  la  calificări  recunoscute
mondial.

Cursurile  liceale  sunt  sprijinite  şi  de  consiliere  pentru
orientarea  în  carieră,  iar  elevii  sunt  familiarizaţi  cu
oportunităţile  şi  perspectivele  pe  care  le  oferă  aviaţia,
aceştia având posibilitatea să viziteze baza aeriană de la
Tuzla  şi  să  fie  îndrumaţi  din  timp  de  profesioniştii  din
domeniu.  În  cazul  în  care  îşi  descoperă  interesul  pentru
aviaţie, pregătirea lor este focalizată pe materiile care îi
ajută să acceadă în această industrie.

De asemenea, deţinătorii Diplomei Internaţionale de Nivel 3 au
posibilitatea continuării studiilor în cadrul Şcolii de Zbor
printr-o procedură simplificată de admitere realizată exclusiv
online.

Iniţiativa  ajută  tineri  din  toate  ţările  şi  mediile  să
beneficieze de oportunităţi de învăţare de înaltă calitate şi
calificare.

Împreună, Britannia International Academy şi RAS Tuzla creează
un model inovator de accesibilizare educaţională şi îi ajută
pe studenţi să exceleze pe piaţa globală a muncii.

Dosar cu un prejudiciu de un
miliard de lei: Un angajat al
unei  societăți  din  județul
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Constanța  este  acuzat  de
mărturie mincinoasă
23 martie 2025 12:16

La  data  de  19  martie  2025,
polițiștii  din  cadrul  Serviciului
de  Investigare  a  Criminalității
Economico-Financiare,  sub
coordonarea procurorului de caz din
cadrul  Parchetului  de  pe  lângă
Judecătoria Constanța, au reținut,
pentru 24 de ore, un bărbat de 64
de ani.
Acesta  este  bănuit  de  săvârșirea  infracțiunii  de  mărturie
mincinoasă  într-un  dosar  penal  privind  comiterea  a  4
infracțiuni  de  înșelăciune  și  9  infracțiuni  de  fals  în
înscrisuri sub semnătură privată.

Astfel, bărbatul, fost angajat al unei societăți comerciale,
ar fi dat declarații în fals cu ocazia audierii de către
organele de cercetare penală.

Bărbatul  a  fost  reținut,  pentru  24  de  ore,  condus  și
încarcerat în Centrul de Reținere și Arestare Preventivă al
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Inspectoratului de Poliție Județean Constanța.

Astăzi, 20 martie, procurorul de caz din cadrul Parchetului de
pe lângă Judecătoria Constanța a dispus, față de persoana în
cauză, măsura preventivă a controlului judiciar, pentru 60 de
zile.

Reamintim  că,  la  data  de  22  ianuarie  a.c.,  polițiștii
Serviciului  de  Investigare  a  Criminalității  Economico  –
Financiare, sub coordonarea procurorului de caz din cadrul
Parchetului de pe lângă Judecătoria Constanța, au efectuat 13
percheziții domiciliare, în județele Constanța, Tulcea și Olt,
la  locuințele  a  4  bărbați  bănuiți  de  săvârșirea
infracțiunilor.

Din  probatoriul  administrat  în  dosar  a  rezultat  că  cei  4
bărbați,  proprietari  ai  unor  ansambluri  auto  de  tip  cap
tractor  și  remorcă  de  capacitate  mare,  ar  fi  preluat  o
societate comercială având ca obiect de activitate transportul
de  mărfuri,  societate  pe  care  ar  fi  folosit-o  ca  paravan
pentru a induce în eroare 5 agenți economici furnizori de
material de construcții de tip fier-beton.

În luna noiembrie 2024, în baza unor documente falsificate
încheiate cu societatea paravan, cele 5 societăți comerciale
ar fi fost induse în eroare cu privire la faptul că ar fi
contractat efectuarea a 11 transporturi de mărfuri pe rute
naționale, precum și pe rutele România-Bulgaria și Bulgaria-
România.

În fapt, persoanele bănuite de comiterea faptei ar fi preluat
mărfurile respective, în numele societății comerciale folosite
ca  paravan  și  le-ar  fi  însușit  și,  ulterior,  le-ar  fi
comercializat.

Prejudiciul în cauză este de aproximativ 960.000 de lei.

Ulterior, cei 4 bărbați au arestați preventiv.



(FOTO/VIDEO)  Autoturisme  de
lux de peste 200.000 de euro,
cu acte FALSE, depistate la
Constanța:  Plecau  la  export
în Tucia
23 martie 2025 12:16

Poliţiştii de frontieră din cadrul
Gărzii de Coastă au descoperit în
Portul  Constanța  două  autoturisme
de lux, cu numere și acte false,
pregătite pentru export în Turcia.
În ziua de 18.03.2025, poliţiştii de frontieră din cadrul
Punctului de Trecere a Frontierei Constanța Sud, aflați în
incinta unui operator portuar, au efectuat controlul asupra a
două autoturisme, cu plăcuțe de înmatriculate din Lituania,
aflate în posesia a doi cetățeni din Belarus.

În urma verificărilor specifice, poliţiştii de frontieră au
constatat că autoturismele nu sunt înmatriculate, au montate
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plăcuțe de înmatriculare care aparțineau altor autoturisme,
iar documentele aferente nu îndeplinesc condițiile de fond și
formă, fiind false. Autoturismele urmau să fie exportate în
Turcia pe o navă tip RO-RO (mijloc naval de transport mărfuri
în  regim  internațional,  cu  rampe/șine  de
încărcare/descărcare).

Autovehiculele, evaluate la aproximativ un milion lei, au fost
indisponibilizate  la  sediul  instituției  pentru  continuarea
cercetărilor.

Poliţiştii  de  frontieră  efectuează  cercetări  sub  aspectul
săvârşirii infracțiunilor de fals, uz de fals și punerea în
circulație a unui autovehicul neînmatriculat, cu numere false,
urmând ca la finalizare să fie dispuse măsurile legale care se
impun.

https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2025/03/WhatsApp-
Video-2025-03-20-at-09.43.20_2ec334ae.mp4
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autoturisme de lux

Au fost prinși pe Autostrada
A4  doi  hoți  care  au  dat  o
spargere la o benzinărie din
Hârșova
23 martie 2025 12:16
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Ieri, 19 martie 2025, în jurul orei
14.25,  polițiștii  din  cadrul
Serviciului de Siguranță Rutieră au
fost sesizați cu privire la faptul
că două persoane ar fi sustras mai
multe  bunuri  dintr-o  stație  de
alimentare cu carburant din orașul
Hârșova.
Ulterior, persoanele bănuite de săvârșirea infracțiunii ar fi
părăsit locul faptei cu un autoturism.

Polițiștii au depistat vehiculul în cauză în orașul Ovidiu, la
intersecția dintre Autostrada A4 și D.N. 2A.

În autoturism se aflau doi bărbați, șoferul și un pasager.

În  urma  efectuării  controlului  vehiculului,  în  interiorul
acestuia au fost descoperite bunurile ce ar fi fost sustrase.

În cauză, cercetările sunt continuate de polițiști.

RAZII la Mangalia: A plouat
cu sancțiuni contravenționale
23 martie 2025 12:16
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Polițiștii  din  cadrul  Poliției
Municipiului Mangalia – Biroul de
Siguranță Rutieră au desfășurat o
acțiune  pentru  creșterea  gradului
de disciplină rutieră și prevenirea
accidentelor de circulație.
Acțiunea s-a desfășurat pe D.N. 39, unde au fost amplasate
aparate radar.

În cadrul activităților derulate au fost legitimate 65 de
persoane și au fost verificate 62 de vehicule.

Pentru a preveni accidentele rutiere cauzate de șoferii aflați
sub influența băuturilor alcoolice, 21 de conducători auto au
fost testați cu aparatul etilotest.

În  urma  neregulilor  constatate  au  fost  aplicate  54  de
sancțiuni contravenționale, 26 dintre acestea fiind aplicate
pentru  depășirea  limitei  legale  de  viteză,  iar  celelalte
pentru alte abateri de la regimul circulației rutiere.

Valoarea sancțiunilor contravenționale este de peste 18.000 de
lei.



Alertă  la  Mangalia!  Un
autoturism a fost VANDALIZAT.
Polițiștii îi caută pe autori
23 martie 2025 12:16

Un autoturism parcat în municipiul
Mangalia  a  fost  vandalizat  în
cursul zilei de marți.
IPJ Constanța a transmis despre acest caz:

„La data de 18 martie .a.c, în jurul orei 17.30, polițiștii
din cadrul Poliției Municipiului Mangalia au fost sesizați de
un bărbat, de 23 de ani, cu privire la faptul că persoane
necunoscute ar fi aruncat mai multe produse alimentare pe
autoturismul  său,  provocând  distrugeri  parbrizului  și
caroseriei.

Polițiștii deplasați la fața locului au constatat că cele
sesizate se confirmă.

În cauză a fost întocmit dosar de cercetare penală pentru
săvârșirea infracțiunii de distrugere.

Polițiștii  desfășoară  cercetări  pentru  identificarea
persoanelor bănuite de comiterea faptei și luarea măsurilor
legale ce se impun”.
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Lucrări de conectare a noii
conducte  magistrale  în
municipiul  Constanța:  Se
oprește apa timp de 30 de ore
în mai multe zone
23 martie 2025 12:16

RAJA S.A. va executa, în perioada
26-27  martie  2025,  lucrări  de
conectare  la  sistemul  centralizat
de  alimentare  cu  apă  a  noilor
rețele  din  municipiul  Constanța.
Investițiile  sunt  prevăzute  în
Contractul  de  lucrări  CL33  –
“Reabilitare conducte aducţiune şi
magistrale, staţii de pompare apă
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uzată SP E20 şi refulări aferente,
în  Municipiul  Constanţa”,  în
valoare  totală  de  aproximativ  76
milioane  lei,  derulat  prin
Programul  Operațional
Infrastructură Mare (POIM).
Aceste intervenții vizează conectarea unei noi magistrale cu
diametrul de 800 mm, care înlocuiește actuala conductă, aflată
în  exploatare  de  peste  60  de  ani  și  care  a  înregistrat
numeroase avarii. Din cauza stării avansate de uzură, exista
riscul ca, mai ales în sezonul estival, consumul crescut de
apă  să  conducă  la  cedarea  acesteia,  afectând  alimentarea
utilizatorilor deserviți pe o perioadă nedeterminată de timp.
Noua  conductă  este  proiectată  să  asigure  o  distribuție
eficientă  și  să  susțină  dezvoltarea  urbană  a  zonelor
deservite.

Lucrările de conectare vor fi realizate în nouă puncte de
lucru,  cele  mai  complexe  fiind  la  intersecțiile  străzilor
Dionisie cel Mic cu Steagului, Baba Novac cu bd. Aurel Vlaicu
și Soveja cu Barbu Ștefănescu Delavrancea.

Pentru  execuția  acestor  lucrări,  furnizarea  apei  va  fi
întreruptă timp de 30 de ore, începând din noaptea de marți
spre miercuri, 26 martie 2025, ora 00:00, până joi, 27 martie
2025, ora 06:00.

Vor fi afectați de lipsa apei consumatorii din următoarele
zone:

Baba Novac;
Compozitori – Energia;
Badea Cârțan;
Inel I;



Casa de Cultură;
Zona Comercială Nord-Vest;
Bd.  Alexandru  Lăpușneanu  (între  bd.  Tomis  și  str.
Nicolae Iorga), inclusiv punctele termice: PT57, PT100,
PT115, PT124;
Bd. Tomis (partea stângă, între bd. Alexandru Lăpușneanu
și str. Petru Vulcan), inclusiv punctele termice: PT102,
PT104;
Zona  Brotăcei,  delimitată  de  străzile  Adamclisi  –
Suceava – Al. Lăpușneanu – Soveja – Adamclisi, inclusiv
punctele termice: PT120, PT121, PT122, PT123, PT138.

Vor avea presiuni scăzute consumatorii din următoarele zone:

Inel II;
Str. Poporului (între bd. Tomis și str. Mihai Viteazu),
inclusiv străzile adiacente: Talazului, Eremia Movilă,
Salcâmilor, B.P. Hașdeu, Năvalnicului;
Zona Piața Tomis 3;
Zona Tic-Tac – Cireșica.

Pe lângă complexitatea lucrărilor, intervalul de sistare a
alimentării  cu  apă  este  determinat  și  de  lungimea
instalațiilor, diametrul acestora, precum și de debitul de
apă. Timpul necesar pentru golirea și umplerea rețelei de
distribuție din zonele afectate poate varia între 6 și 10 ore.
Prin urmare, reluarea furnizării apei potabile se va realiza
progresiv în fiecare zonă afectată, pe măsură ce sistemul va
intra în presiune și în funcție de topografia rețelei.

Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție ale constructorului vor
face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării  apei  potabile  în  cel  mai  scurt  timp  și  la
parametrii optimi. Totodată, rugăm utilizatorii afectați să
își asigure o rezervă minimă de apă pentru consum și uz casnic
pe durata întreruperii furnizării.



Având în vedere perioada mare de timp, dar și lungimea și
diametrul rețelei pe care se fac intervențiile, după reluarea
furnizării,  apa  poate  prezenta  modificări  temporare  ale
calității, cum ar fi turbiditatea sau culoarea. Recomandăm
abonaților să evite consumul de apă potabilă și să o utilizeze
doar în scopuri casnice până la limpezire.

Reamintim că investițiile pentru modernizarea și dezvoltarea
sistemelor de alimentare cu apă potabilă sunt realizate în
beneficiul consumatorilor, având ca obiectiv furnizarea unor
servicii  ireproșabile  și,  implicit,  creșterea  calității
vieții.

USR Mangalia: „Cristian Radu
împroașcă  cu  noroi  asupra
inițiativelor  pe  care  le
avem”
23 martie 2025 12:16

USR Mangalia îi răspunde primarului
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orașului, după ce acesta a publicat
un  comunicat  al  PNL  Mangalia:
„Cristian Radu împroașcă cu noroi
asupra  inițiativelor  pe  care  le
avem”.
Iar s-a supărat domnul primar al Mangaliei! Pentru că reușim
să aducem un echilibru în Consiliul Local Mangalia și pentru
că, în ciuda opoziției sale, aprobăm proiecte pentru cetățenii
orașului, precum și pentru agenții economici, Cristian Radu
împroașcă cu noroi asupra inițiativelor pe care le avem.

�Am  aprobat,  astăzi,  în  ședință  a  Consiliului  Local,  un
proiect  prin  care  am  decis  să  montăm,  pe  toate  mașinile
primăriei,  ale  spitalului,  Goldtermului  și  tuturor
instituțiilor  ce  depind  de  primărie,  echipament  GPS.  Vom
putea, astfel, să monitorizăm “plimbările” din banii publici
ale  tuturor  funcționarilor  care  profită  de  mașinile
instituției,  în  timpul  liber,  și  nu  numai.

�Am  revocat,  tot  azi,  Regulamentul  privind  organizarea  și
desfășurarea activităților economice din Mangalia. Regulament
pe care noi, consilierii USR l-am numit REGULAMENTUL ȘPĂGILOR,
pentru că acesta era așa conceput, încât a fost foarte ușor ca
un director din primărie precum Doru Colgiu să poată solicita
de la fiecare agent economic șpăgi anuale de 15.000 de euro.

Pentru cei care nu au auzit de Doru Colgiu, acesta este un
prieten  foarte  apropiat  al  primarului  Cristian  Radu  și
director al firmei de termoficare a Mangaliei, în prezent
judecat pentru luare de mită.

�Ce l-a supărat atît de rău pe Radu Cristian, care și așa pare
extrem  de  nervos  în  ultima  vreme?  Faptul  că  am  aprobat
prelungirea, cu DOAR doi ani, a unor contracte de concesiune.



Spune  Radu  Cristian  că  acele  concesiuni  sunt  pe  cordonul
Saturn-Venus, acolo unde ar exista un proiect măreț din bani
europeni.

Îi  reamintesc  primarului  că  și  Aleea  Teilor  și  Parcul
Evergreen au fost TRÂMBIȚATE ca fiind realizate din fonduri
europene,  dar  că  primăria  condusă  de  Cristian  Radu  le-a
pierdut, pe ambele, iar noi și copiii noștri vom plăti din
banii noștri această greșeală.

Domnule primar:

�Dacă ar fi să vă credem pe cuvânt și chiar există un astfel
de viitor proiect pentru cordonul Saturn-Venus stați liniștit!

Cele trei concesiuni s-au prelungit, azi, pe o perioadă1.
de numai doi ani, la propunerea noastră, a consilierilor
USR și nu pe 12 ani, așa cum era prevăzut în draftul de
proiect.
Uimiți-ne și pe noi, consilierii locali: prezentați-ne2.
proiectul, public, nu doar din veninul tastaturii pe
care scrieți de existența acestui proiect.
Potrivit legii, dacă un proiect european de anvergură3.
este  dezvoltat  într-o  anumită  zonă,  terenurile  sunt
eliberate imediat, iar concesiunile anulate. Deci, nu
văd de ce trebuie să vă impacientați așa de tare.
Cei care au acele terenuri în concesiune sunt oameni ai4.
Mangaliei, nu investitori venetici de oraș. Dacă nu le-
am fi prelungit concesiunile, ar fi însemnat că dorim
răul unor concitadini ai noștri.
Nu în ultimul rînd, mă gândesc și la ce a declarat5.
colegul meu consilier și viceprimar, Paul Foleanu, în
cadrul ședinței de azi. Și anume că Doru Colgiu ar fi
declarat, în interceptările făcute de procurori că ar
exista un interes al “șefului” său chiar pe cordonul
Saturn Venus, acolo unde acesta ar fi vrut să aducă
niște  investitori  de  la  București,  care  să  ia,  la
licitație,  chiar  cele  trei  terenuri  care,  azi,  au



strârnit  mânia  dumneavoastră,  domnule  primar  Cristian
Radu.

În  rest,  vizavi  de  buna  credință  a  consilierilor  USR,  nu
dumneavoastră sunteți cel mai potrivit să vă faceți griji,
căci nu noi suntem cei „interesați” de business-uri, ci unii
care sunt trimiși în judecată pentru corupție.

Plimbările lui Klaus Iohannis
ca  președinte:  193  de
zboruri,  23  de  milioane  de
euro
23 martie 2025 12:16

Antena  3  CNN  a  obținut  în
exclusivitate  documentele  care
arată  sumele  uriașe  cheltuite  de
fostul președinte Klaus Iohannis pe
deplasările externe.
Din 2015, de când a ajuns la Cotroceni, și până în 2025, când
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a părăsit funcția, Iohannis a zburat de 193 de ori în calitate
de șef de stat. Pentru toate aceste zboruri s-au cheltuit 22,8
milioane de euro.

193 de zboruri, 113 milioane de euro
2015 – 25 vizite externe. Cost: 6,6 milioane lei
2016 – 20 de vizite externe. Cost: 5,1 milioane lei
2017 – 16 vizite externe. Cost: 5,6 milioane lei
2018 – 17 vizite externe. Cost:4,9 milioane lei
2019 – 21 de vizite. Cost: 9,3 milioane lei
2020 – 9 vizite. Cost: 3,1 milioane lei
2021 – 16 vizite. Cost: 7 milioane lei
2022 – 20 de vizite. Cost: 13,7 milioane lei
2023 – 26 de vizite. Cost: 36.4 milioane lei
2024 – 22 de vizite. Cost: 20,8 milioane lei
2025 – 1 vizită. Cost: 685.125 lei

Cele  mai  scumpe  deplasări  ale  lui
Iohannis
Potrivit  documentului  obținut  de  Antena  3  CNN,  cele  mai
costisitoare deplasări au fost în 2023, în Brazilia, Chile și
Argentina (7,5 milioane de lei) și în Japonia și Singapore (7
milioane de lei).

Așadar, doar două deplasări ajung la 3 milioane de euro. În
total sunt 11,5 milioane de euro cheltuite în doi ani de
președintele Klaus Iohannis.

Nici vizita în Kenya și Zanzibar nu a fost una cu costuri
reduse. A durat 12 zile, de pe 1 noiembrie și până pe 24
noiembrie 2023, și a costat nu mai puțin de 3,5 milioane de
lei.

De asemenea, în ultimii doi ani de mandat, Iohannis a zburat
în Statele Unite de patru ori. Pentru aceste patru deplasări,
s-au cheltuit 9,1 milioane de lei.



244.000 de lei pentru o vizită de o zi în
Bulgaria
În schimb, cea mai „ieftină” vizită din turneul lui Iohannis a
fost în 2023 în Bulgaria. Pentru deplasarea în țara vecină,
Administrația Prezindețianță a cheltuit 244,035 lei.

(VIDEO)  Consilierii  s-au
săturat să fie ținuți pe la
uși. Sala de ședințe are, de
azi,  un  program  de
funcționare propriu. Ce alte
proiecte au fost aprobate
23 martie 2025 12:16

Consilierii  locali  au  aprobat,
astăzi,  mai  multe  proiecte  de
hotărâre,  în  cadrul  unei  ședințe
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extraordinare,  ce  a  avut  loc  la
Clubul Nautic din Portul Mangalia.

Ambarcațiunea  Heracleea  și  mașinile
primăriei vor fi monitorizate prin GPS
Pe ordinea de zi a ședinței de astăzi a figurat un proiect
privind  montarea  de  GPS-uri  pe  mașinile  primăriei  și
instituțiilor subordonate Consiliului Local Mangalia – printre
care și Spitalul Mangalia – și societățile comerciale la care
acesta este acționar.

Tot  pe  ordinea  de  zi  a  ședinței  s-a  aflat  aprobarea
Regulamentului  privind  organizarea  și  desfășurarea
activităților  comerciale  și  a  serviciilor  de  piață  în
Mangalia,  votat  de  cei  11  aleși  PSD,  USR  și  AUR.

Premieră  națională:  Sala  Consiliului
Local  are  un  program  de  funcționare
propriu!
Pentru  că  s-au  săturat  să  își  țină  ședințele  pe  holurile
primăriei sau prin alte locații, consilierii locali au propus
un „program de funcționare al sălii Consiliului Local, ce a
fost aprobat cu 11 voturi „pentru”.

Potrivit acestui HCL, sala de consiliu va putea fi folosită de
aleși locali (și nu ținută sub cheie, așa cum se întâmplă
acum), în timpul ședințelor de comisii, ședințelor Consiliului
Local Mangalia, dar și pentru audiențele cu cetățenii.

Alte două proiecte inițiate de grupul de aleși locali PSD, AUR
și USR fac referire la revocarea a două hotărâri de consiliu:
prima, nr. 58/2018 privind mandatarea primarului Municipiului
Mangalia să semneze actele juridice pentru bunurile imobile ce
fac parte din domeniul public sau privat al UAT Mangalia sau



se află în administrarea autorității administrației publice
locale, a doua, nr. 28/2012, privind încheierea unor contracte
de asistență juridică în vederea consilierii, asistării sau
reprezentării  în  fața  autorităților  sau  a  instanțelor  de
judecată.

Horia  Constantinescu  a
demisionat din PSD Constanța
23 martie 2025 12:16

Horia  Constantinescu,  președintele
CJPC  Constanța,  a  demisionat  din
PSD.
Horia Constantinescu a postat, pe pagina sa  de socializare,
motivele care au dus la demisia din partid:

„Am “demisionat” din PSD.

Nu  am  mai  avut  niciun  dialog  cu  nimeni  din  conducerea
partidului.  De  ce?  Pentru  că  am  deranjat.

“Nu așa…”
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Dinozaurii nu trebuie tulburați din somnul lor istoric.

Dl Buzatu voia să fiu schimbat pentru că verificam activitatea
“protejatului” de la comisariatul de acolo și nu trebuia.

Cei de la Constanța s-au supărat că le-am verificat afacerile
și CULMEA s-au aplicat sancțiuni.

Și  alte  supărări  de  genul:  “Vine  la  mine  în  județ  (de
subliniat  LA  MINE)  și  nu  îmi  cere  voie.

Aici au apărut fricțiunile.

Nu generalizez. Am colaborat minunat și cu cei care “mi-au
ținut spatele”.

Astăzi,  mă  declar  învins  de  ipocrizie,  de  fățărnicie,  de
slugărnicie și tot ceea ce a devenit cel mai important segment
al politicii “de partid”.

Pare că ne-am aruncat în gol, atât de rapidă este căderea.

Ne uităm la media națională și pare că o citim invers. 19%
este pentru unii 91%…

Lista este lungă…


